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Vergaderverslag algemeen bestuur 

CONCEPT 

Datum 3 juli 2023 

Locatie Archimedeslaan 6, Utrecht 

   Aanwezig 
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Burgemeester gemeente UTRECHT 

Leden 
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Burgemeester gemeente BAARN 
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Burgemeester gemeente DE BILT 
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Burgemeester gemeente IJSSELSTEIN 

Burgemeester gemeente LEUSDEN 

Burgemeester gemeente LOPIK 

Burgemeester gemeente MONTFOORT 

Burgemeester gemeente NIEUWEGEIN 

Burgemeester gemeente RENSWOUDE 

Burgemeester gemeente RHENEN 

Burgemeester gemeente SOEST 

Burgemeester gemeente UTRECHTSE HEUVELRUG 

Burgemeester gemeente VEENENDAAL 

Burgemeester gemeente VIJFHEERENLANDEN 

Burgemeester gemeente WIJK BIJ DUURSTEDE 

Burgemeester gemeente WOUDENBERG 

Burgemeester gemeente ZEIST 

Secretaris 

Algemeen directeur VRU 

Deelnemers 

Coördinerend dijkgraaf 

Hoofdofficier van justitie 

Genodigden 

Coördinerend functionaris 

Directeur Publieke Gezondheid 

Politiechef Midden-Nederland 

Regionaal militair commandant   

 

Mevrouw S.A.M Dijksma 

 

De heer drs L.M.M Bolsius 

De heer jhr. M.A. Röell 

De heer R. van Bennekom 

De heer M. van de Groep 

De heer mr. S.C.C.M. Potters 
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De heer mr. P.J.M. van Domburg 

De heer G.J. Bouwmeester 

De heer dr. L.J. de Graaf 

Mevrouw mr. P.J. van Hartskamp - de Jong 
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Mevrouw P. Doornenbal - van der Vlist 
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De heer R.T. Metz 

De heer G.F. Naafs 

De heer K.J.G. Kats 

De heer S. Fröhlich 

Mevrouw I.P. Meerts 

Mevrouw M. Jansen - van Harten 

De heer drs. J.J.L.M. Janssen  

 

De heer J.R. Donker 

 

De heer J. Haan 
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Burgemeester gemeente OUDEWATER 

Burgemeester gemeente STICHTSE VECHT 

Genodigden 

Commissaris van de Koning 

Directeur RAVU 

De heer D.C de Vries 

De heer A.J.H.T.H. Reinders 

 

De heer H. Oosters 

De heer J.P. Versluis, arts MBA 

Themasessie 

Water en veiligheid 

Steeds meer beleidsvelden zijn nauw met elkaar verweven in het kader van een veilige en gezonde leefomgeving. 

De woningbouwopgave en doelstellingen ten aanzien de energietransitie en klimaatadaptatie staan hoog op de 

maatschappelijke agenda. Klimaatverandering heeft invloed op belangrijke risico’s in onze regio zoals natuurbrand, 

overstroming en extreem weer. Samen met gemeenten en onze partners werken we als veiligheidsregio op het 

snijvlak van water en veiligheid aan de gevolgbeperking van deze weersextremen. Doel van de bijeenkomst is te 

verkennen hoe we elkaar bestuurlijk kunnen versterken in de samenwerking op dit thema. De bijeenkomst is 

ingeleid door pitches van dijkgraaf Jeroen Haan (relevante scenario’s voor Utrecht en werking waterketen), 

bestuurlijke ambassadeur Klimaatadaptatie en gevolgbeperking overstroming Patrick van Domburg (rol van de 

VRU), burgemeester Sjors Fröhlich (hoogwater in de Linge) en wethouder Ali Dekker (water en veiligheid bij 

ruimtelijke ontwikkeling). Diverse wethouders en dijkgraven zijn ook bij deze themasessie aangesloten. 

 

De heer Potters geeft aan dat veel gemeenten bezig zijn met omgevingsvisies. Hierin dienen kaders te worden 

opgenomen. Hij verzoekt de VRU leidende principes op te stellen en deze te delen met de gemeenten.  Wethouder 

De Vries (Baarn) vraagt zich af hoe onze gemeenten/provincie er over 100 jaar uit zou moeten zien. Hij geeft aan 

dat er bewustere keuzes gemaakt moeten worden in de ruimtelijke planning. Dat is een samenspel tussen de 

verschillende bestuurslagen. Wethouder Bekker (IJsselstein) geeft aan dat er een integrale afweging moet worden 

gemaakt. We hebben ook een opgave op het gebied van woningbouw, mobiliteit en klimaatadaptatie. De regie is 

een samenspel tussen gemeenten, provincie en het rijk. 

 

Wethouder Kramer (Leusden) geeft aan dat de waterschappen essentieel zijn in dit verhaal. Hij stelt voor om ook 

kennisinstituten te betrekken. De heer Haan vult aan dat de lagen nog niet goed op elkaar aansluiten. Daarin komt 

de rol van de veiligheidsregio naar voren. Mevrouw Dijksma geeft aan dat er verschillende punten, zoals 

risicobeheersing en crisisbeheersing, in de discussie door elkaar heen lopen. De heer Fröhlich vraagt aandacht voor 

solidariteit als leidend principe. 

 

Mevrouw Ornstein (dijkgraaf waterschap Vallei en Veluwe) uit de behoefte om vaker te oefenen met watercrises. 

Daarnaast ziet ze graag het Bouwbesluit aangepast, omdat hierin onvoldoende rekening wordt gehouden met 

water. De heer Bolsius benadrukt dat we ook moeten accepteren dat we niet alles kunnen oplossen. De heer Kats 

benadrukt dat daarom communicatie met de bewoners voorop moet staan. De zelfredzaamheid moet worden 

vergroot en burgers moeten een handelingsperspectief krijgen. Mevrouw Dijksma geeft aan dat in Utrecht wordt 

gewerkt aan een tool om de weerbaarheid van burgers te vergroten, deze zal worden gedeeld. De heer De Graaf 

dankt een ieder voor zijn inbreng. De BAC risicobeheersing gaat aan de slag met de opbrengst.    

Reguliere vergadering  

1.1  Vaststellen agenda 

Mevrouw Dijksma opent de reguliere vergadering om 14:10 uur en heet iedereen welkom. De agenda wordt 

ongewijzigd vastgesteld. Er is bericht van verhindering ontvangen van de heren De Vries en Reinders. Een 
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1.1  Vaststellen agenda 

speciaal welkom voor mevrouw Van Beukering-Huijbregts, als nieuwe burgemeester van de gemeente 

Nieuwegein, en de heer Van de Groep, die na periode van ziekte weer terug aan het werk is.  

 

1.2  Mededelingen 

De secretaris doet de volgende mededelingen: 

- Voor de werving van de nieuwe DPG voor de GGDrU is een selectiecommissie samengesteld, waarin de heer 

Potters (portefeuillehouder GHOR) en de heer Donker zitting hebben. Het streven is om benoeming plaats te 

laten vinden op 4 oktober door het algemeen bestuur van de GGDrU. 

- Dit jaar vieren we dat de VRU 12,5 jaar bestaat. Dit doen we met meerdere activiteiten. Op 2 september 

wordt een sportdag georganiseerd, vol met activiteiten en ruimte voor gezelligheid en ontmoeting. Het 

belooft een sportieve én competitieve dag voor iedereen te worden. Er wordt gezorgd voor een invulling met 

tijdvakken, zodat brandweerposten in ploegen kunnen deelnemen en de paraatheid gegarandeerd kan 

blijven. Bij het algemeen bestuur wordt geïnventariseerd of er animo is om een bestuurlijk team samen te 

stellen. 

 

De heer Naafs (portefeuillehouder Bedrijfsvoering en Financiën) doet de volgende mededeling:  

- Op 4 juli 2022 heeft het algemeen bestuur besloten om een bestuurlijke opdracht te geven voor verkenning 

van de toekomstige organisatie van de huisvesting van de VRU. Hiervoor zijn drie werkgroepen gestart 

samengesteld uit deelnemers van de VRU en de gemeenten, vanuit vastgoed, veiligheid, juridisch en 

financieel. De werkgroepen werken aan het in kaart brengen van de huidige situatie (zowel beschrijvend als 

financieel) en opstellen concept scenario’s. In de bestuursconferentie in september worden de concept 

scenario’s gedeeld om beelden op te halen. 

 

De heer De Graaf (portefeuillehouder Risicobeheersing) doet de volgende mededeling:  

- De afgelopen maanden langs geweest bij de voorzitters van de drie RES besturen. Binnen de VRU zijn dat de 

RES U16, de RES Foodvalley en de RES-regio Amersfoort. Doel van deze ronde was om bestuurlijk de 

koppeling te maken tussen de netwerken en de VRU en het onderwerp veiligheid van energietransitie onder 

de aandacht te brengen. In de overleggen is vastgesteld dat het onderwerp energietransitie nog niet de 

aandacht krijgt zoals beoogd. Het onderwerp energietransitie is wellicht belangrijk om te bespreken tijdens 

de bestuursconferentie in september.  

 

De heer Potters (portefeuillehouder Crisisbeheersing en GHOR, en tijdelijk Brandweerrepressie) doet de 

volgende mededelingen: 

- Op het Regionaal Crisisplan 2024-2027 zijn overwegend positieve reacties vanuit de gemeenten gekomen, 

maar ook vanuit de aangrenzende veiligheidsregio’s zijn er veel positieve reacties. Er is aandacht gevraagd 

voor de doorontwikkeling van Bevolkingszorg. De input wordt meegenomen bij de verdere uitwerking. 

- Uit verschillende brandweerposten is het signaal gekomen dat de huidige woningmarkt zorgt voor 

problemen bij de werving van nieuwe vrijwilligers. Het is goed om lokaal te bekijken welke behoefte er is en 

welke oplossingsmogelijkheden er zijn.  Zo hebben sommige gemeenten een voorkeurspositie voor 

vrijwilligers bij huurwoningen. Dit onderwerp keert terug tijdens de bestuursconferentie. 

- Het waarschuwings- en alarmeringssysteem (WAS) is één van de twee systemen om mensen te alarmeren bij 

een crisis of ramp. In 2014 heeft de minister van Justitie en Veiligheid aangekondigd het WAS uit te faseren. 

Het Rijk gaat in 2025 over op het sturen van een NL-Alert. Als regio’s een WAS-paal willen behouden, zijn 
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1.2  Mededelingen 

daar kosten aan verbonden. Dit kan worden overwogen op risicolocaties, zoals natuurgebieden. Dit wordt 

besproken in de betrokken bestuurlijke adviescommissies. 

- De komende maanden wordt een nieuw systeem geïmplementeerd voor het alarmeren van 

brandweereenheden. Uitgangspunt is dat het snelste voertuig wordt gealarmeerd. Dit vraagt om een 

zorgvuldige aanpak. De BAC brandweer heeft de VRU gevraagd om bij eventuele lokale spanningen op dit 

onderwerp tijdig de burgemeester te informeren. Aan de burgemeesters wordt ook gevraagd om signalen 

door te geven. 

 

1.3  Verslag vergadering AB VRU 27 maart 2023 

Het verslag is 29 maart jl. per e-mail aan de leden van het dagelijks bestuur verstrekt. Het verslag wordt 

ongewijzigd vastgesteld.  

Besluit 1. het verslag van de vergadering van het AB VRU van 27 maart vast te stellen. 

 

2.1  Benoeming lid dagelijks bestuur VRU 

De heer Janssen licht het agendapunt toe. De heer Janssen heeft zich georiënteerd op de voordracht voor de 

vacature in het dagelijks bestuur, portefeuille Brandweer en Meldkamer. Hij stelt voor de heer Kats te 

benoemen. Hierbij is gekeken naar de taakomschrijving en functie-eisen. Er zitten zware verplichtingen aan zoals 

de ontwikkeling niet-verplichtend karakter vrijwilligers, maar ook deelname aan landelijke overleggen. De 

nieuwe portefeuillehouder moet voldoende tijd hebben en inzet kunnen leveren. De tweede bevinding van de 

heer Jansen is dat niet alle leden van het algemeen bestuur in een bestuurlijke adviescommissie zitten. 

Bestuurders wordt meegegeven dat er mogelijkheden zijn om in de commissies te participeren of van deelname 

te ruilen. Het is ook mogelijk om bestuurlijk ambassadeur te zijn. De heer Janssen heeft gesproken met mevrouw 

Jansen-Van Harten als eerdere belangstellende. Zij steunt de kandidaatstelling van de heer Kats. De heer Kats 

heeft aangegeven gemotiveerd te zijn om de portefeuille Brandweer en Meldkamer op zich te nemen. Mevrouw 

Dijksma vraagt of iedereen deze benoeming kan steunen. Alle leden gaan akkoord met de benoeming. De heer 

Kats geeft aan met enthousiasme aan de slag te gaan.  

Besluit 1. De heer K.J.G. Kats te benoemen als lid van het dagelijks bestuur voor een termijn van 

vier jaar.  

 

2.2  Bestuursagenda VRU 2024 – 2027, Regionaal crisisplan VRU 2024 – 2027 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. De Bestuursagenda VRU 2024 -2027 en het Regionaal Crisisplan VRU 2024 – 2027 vast te 

stellen.  

 

2.3  Jaarstukken 2022, begroting 2024, geactualiseerde begroting 2023 

De heer Naafs licht het agendapunt toe. Na de vergadering van het dagelijks bestuur in maart zijn de jaarstukken 

en begroting naar de gemeenten gestuurd voor zienswijzen. Van alle gemeenten zijn reacties ontvangen, 

waarvan nog een deel in concept. De algemene strekking is dat er brede steun is voor de voorliggende financiële 

stukken. Naast een paar kritische opmerkingen, die ook zijn genoemd in de samenvatting, is er één gemeente 

(Wijk bij Duurstede) die niet instemt met de verhoging van de bijdrage in de begroting en de 

resultaatbestemming 2022. Mevrouw Meerts stemt in lijn met de ingediende zienswijze tegen het voorstel voor 
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2.3  Jaarstukken 2022, begroting 2024, geactualiseerde begroting 2023 

de resultaatbestemming 2022 en de in de begroting opgenomen verhoging van de gemeentelijke bijdrage voor 

2023 en 2024. Aangezien de andere leden instemmen, worden de financiële stukken ongewijzigd vastgesteld.  

Besluit 1. Kennis te nemen van de tot op heden ingekomen zienswijzen van de gemeenteraden op 

de voorlopige jaarstukken 2022, de ontwerpbegroting 2024 en geactualiseerde begroting 

2023; 

2. De jaarstukken 2022 vast te stellen met het daarin opgenomen voorstel voor de 

resultaatbestemming; 

3. De geactualiseerde begroting 2023 vast te stellen met de daarin opgenomen bijdrage 

voor het gezamenlijke basistakenpakket voor 2023; 

4. De begroting 2024 vast te stellen met de daarin opgenomen bijdrage voor het 

gezamenlijke basistakenpakket.  

 

2.4 Aanpak natuurbrandbeheersing 

De heer Potters en de heer De Graaf lichten het agendapunt toe. De heer De Graaf geeft aan dat er in de BAC 

Risicobeheersing besproken is om te komen tot een gebiedsgerichte aanpak. Er is een rationele analyse gemaakt 

van de gebieden waarop we deze aanpak willen inzetten. Het doel is om samen met de gemeenten en andere 

instanties zoals de provincie, natuurbeheerders en andere stakeholders (zoals campingeigenaren) te komen tot 

een aanpak per gebied. De heer De Graaf geeft aan dat er verzocht wordt om een ambassadeur 

natuurbrandbeheersing te benoemen. De heer Potters draagt de heer Naafs voor.  

 

De heer Janssen vraagt waarom dit bij de BAC Risicobeheersing wordt belegd en niet bij BAC Crisisbeheersing. De 

heer Bouwmeester vraagt hoe selectie van 17 gebieden tot stand is gekomen. De heer Luchtenburg geeft aan dat 

de selectie heeft plaatsgevonden op basis van de afwegingen die zijn beschreven in het rapport ‘Prioritering 

gebiedsgerichte aanpak, scoremodel en prioriteitenlijst’. De heer Donker geeft aan dat naast 

repressie/crisisbeheersing met deze aanpak meer focus wordt gelegd op risicobeheersing; daar valt de meeste 

winst te behalen. De gebiedsgerichte aanpak wordt verder uitgewerkt en keert vervolgens terug in het algemeen 

bestuur. Er komen planregels voor de hele regio en ook de risicocommunicatie is regiobreed toepasbaar.  

Besluit 1. In te stemmen met de visie op natuurbrandbeheersing; 

2. In te stemmen met de voorgestelde uitwerkingsrichting om de visie verder te 

ontwikkelen; 

3. In te stemmen met het toevoegen van een lid van het algemeen bestuur van een 

natuurbrandgemeente aan de BAC Risicobeheersing en de heer Naafs te benoemen tot 

bestuurlijk ambassadeur natuurbrandbeheersing.  

 

2.5 Eindadvies Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg 

De heer Potters licht het agendapunt toe. De ontwikkelgroep van het Regionaal Overleg Crisisbeheersing Utrecht 

(ROCU) is op de hoogte van de inhoud van het eindadvies en neemt de aanbevelingen mee in de 

doorontwikkeling van bevolkingszorg.  

Besluit 1. Het eindadvies Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg vast te stellen. 

2. De portefeuillehouder Gemeenten (incl. Bevolkingszorg) in het Veiligheidsberaad te 

informeren over het door het algemeen bestuur genomen besluit.  
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2.6  1e Bestuurlijke rapportage 2023 

De heer Naafs licht het agendapunt toe. Twee keer per jaar rapporteert de VRU aan het bestuur over de 

realisatie van de begroting. Met deze bestuurlijke rapportage rapporteert de VRU over de eerste vier maanden 

van 2023. De bestuursagenda gaat in vanaf januari 2024 en daarom is de geactualiseerde begroting 2023 en 

begroting 2024 al vormgegeven aan de hand van de in de bestuursagenda vastgestelde thema’s. Dit zorgt voor 

een herkenbare koppeling tussen beleid en financiën. De vorm van de bestuurlijke rapportage is ook veranderd. 

Met de nieuwe thema’s en de actualiteiten waarin het bestuur graag wordt meegenomen is gekozen voor een 

opzet waarbij hier meer ruimte voor is en die prettig leesbaar is. Het dagelijks bestuur adviseert positief ten 

aanzien van de 1e bestuurlijke rapportage van 2023. 

De heer Bolsius geeft aan dat personeel en werving wat hem betreft meer aandacht mag krijgen in de 

rapportage. De heer Donker geeft aan dat het vinden, binden en boeien van personeel de aandacht heeft. 

Diversiteit en inclusie zijn ook belangrijke thema’s de komende jaren. De heer Isabella is bestuurlijk ambassadeur 

van dit thema. Ook tijdens de bestuursconferentie wordt aandacht besteed aan de personele ontwikkelingen. 

Besluit 1. Kennis te nemen van de 1e bestuurlijke rapportage VRU 2023.  

 

3.1  Deelname Stichting Waarborgfonds Veiligheidsregio’s  

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. Het algemeen bestuur van de Veiligheidsregio Utrecht besluit;  

2. Kennis te nemen van de wensen en bedenkingen van de deelnemende VRU-gemeenten; 

3. Besluiten tot oprichting van en deelname aan de Stichting Waarborgfonds. 

Veiligheidsregio’s, conform het ontwerpbesluit VRU-deelname Stichting Waarborgfonds 

Veiligheidsregio’s;  

4. Het Veiligheidsberaad omtrent dit besluit te informeren conform bijgevoegde brief.  

 

3.2 Rodedradenanalyse VRU 2022 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. Kennis te nemen van de Rodedradenanalyse VRU 2022 en de begeleidende brief aan de 

Inspectie Justitie en Veiligheid. 

 

3.3  Jaarverslag archivaris VRU 2022 

De heer Röell vraagt aandacht voor de gerapporteerde vertragingen in processen. De heer Naafs reageert dat 

alle actiepunten uit het jaarverslag inmiddels opgepakt zijn en dat dit zichtbaar is in het volgende jaarverslag. 

Besluit 1. Kennis te nemen van de verslaglegging door het dagelijks bestuur, bedoeld in artikel 10 

Archiefverordening VRU, over het jaarverslag van de archivaris over het toezicht op de 

informatiehuishouding in 2022.  

 

3.4  Ingekomen en uitgaande stukken 

Geen opmerkingen.  

Besluit 1. Kennis te nemen van het overzicht ingekomen en uitgaande stukken.  
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4.1  Rondvraag 

In de gemeente Utrechtse Heuvelrug staat een transformatorhuis met twee verdeelunits. Eén van de 

verdeelunits is defect en moet worden gerepareerd, met als gevolg dat er geen onderlinge vervanging meer 

mogelijk is. Deze reparatie kan niet plaatsvinden omdat er mogelijk vleermuizen aanwezig zijn. De Wet 

Natuurbescherming bevat geen hardheidsclausule waarmee het bevoegd gezag (in deze provincie) toestemming 

kan geven om te starten met de werkzaamheden. Dit station bedient 12.000 aansluitingen voor 40.000 

inwoners, 40 verzorgingshuizen en bedrijven. Hierdoor blijft een situatie in stand die vanuit veiligheidsoogpunt 

en maatschappelijk verstoring ongewenst is. De juridische mogelijkheden worden nader uitgezocht. Mevrouw 

Meerts vraagt om urgentie om dit probleem op te lossen. De heer Luchtenburg geeft aan contact is geweest met 

Stedin. De heer Metz geeft aan dat hij eerder met deze problematiek te maken heeft gehad, maar dan met 

betrekking tot asbest. Hij heeft toen een noodverordening gebruikt. Mevrouw Dijksma geeft aan dat dit wellicht 

geëscaleerd moet worden naar Minister Van der Wal, als de provincie geen actie onderneemt. De heer Naafs 

geeft aan dat het dossier juridische zorgvuldig is opgebouwd. De heer Luchtenburg geeft aan dat op korte 

termijn een bestuurlijke bijeenkomst wordt georganiseerd om de dilemma’s te bespreken en mogelijke keuzes te 

maken.  

 

De heer Kats verzoekt de VRU tot het instellen van een onderzoek naar hulpverlening aan derden door de 

brandweer. De heer Donker zegt toe aan dit onderzoek mee te werken. 

 

Mevrouw Dijksma sluit om 14:55 uur de vergadering.  

 
 


